

Ming Chuan University Department of Applied English
 Course Outline for all students entering in 2017 (Graduate program)
 銘傳大學教育暨應用語文學院應用英語學系碩士班必選修科目表 (106 學年度入學適用)

所定必修 DAE Required Courses	年級 year	學分 credit
研究方法 Research Method	1	3
應用語言學 Applied Linguistics	1	3
第二語言習得 Second language acquisition	1	3
所定必修 DAE Required Courses		9

共同選修(27 學分) Common Elective Courses (27 credits)	年級 year	學分 credit
論文指導(1) Research Writing I	1	1
論文指導(2) Research Writing II	1	1
跨文化溝通研究 Study of Cross Cultural Communication	1	3
海外研習(1) Overseas Studies I	1	2
海外研習(2) Overseas Studies II	1	2
學術論文寫作 Academic Thesis Writing	1	3
職場心理學 Workplace Psychology	1	3
英語教學理論與方法 TESOL Theory and Methodology	1	3
英語發音與教學 Teaching of English Phonetics	1	3
聽講教學 Teaching Listening and Speaking	1	3
專業英文專題 Special Topics on ESP	1	3
會展實務專題 Case Studies of Meetings, Incentives, Conferencing and Exhibitions	1	2
人際溝通研究 Study of Interpersonal Communication	1	2
職場心理學研究 Study of Workplace Psychology	1	2
文創事業管理專題 Case Studies of Cultural and Creative Industry	2	3
專題講座 Special Lecture Series	2	1
專業實習 Specialized Practicum	2	2
數位學習專題 Special Topics on Digital Learning	2	3
英語試題設計與評量 TESOL Test Design and Assessment	2	3
翻譯理論與方法 Translation Theories and Methodologies	2	3
專業英語語料庫專題 Special Topics on Corpus	2	3
言談分析 Discourse Analysis	2	3
課程設計與教材評估 Evaluation of Curriculum Design and Teaching Materials	2	3

畢業學分 Total Required Credits	36	通識學分 General Education : 0	專業必修學分 DAE required : 9	專業選修學分 Elective credits : 27
承認外系學分數 non-DAE Course Credits : 10				

備註:

1. 本系碩士班必須修滿及格必修暨選修課程達 36 學分以上，通過本校研究生學位考試規則規定之各項考試、英文能力及本系各系所規定專業基本能力檢定，始可畢業。
2. 碩士畢業學分共 36 學分。
3. 修本校其他碩士班課程，以十學分為限(經核准與本校其他碩士班課程併班上課不在此限)。
4. 本表之所有選修科目追溯於 106 學年度(含)以前入學生適用。
5. 多修本表之必修科目，均可承認為本所之選修學分，並追溯於 106 學年度(含)以前入學生適用。
6. 本表所列必選修課程開課學期依本碩士班發展需求彈性調整。
7. 依本校學則規定，碩士班學生應符合本校英語能力檢定實施細則之規定，始得畢業。
8. 學生於提計畫書口試前須符合本校學術倫理教育修業實施要點。

1. Graduate students who meet the following requirements are qualified for graduation.
 - a. Have completed all required and elective courses and have fulfilled the credit requirements to 36 credits.
 - b. Have passed all required examinations conducted by their respective departments (graduate degree programs) in accordance with the Master's Degree Conferral Regulations.
 - c. Pass the requirements of Basic Professional Skills in order to graduate.
2. The numbers of total required course credits for graduation is 36.
3. A maximum of 10 credits outside DAE graduation program may be included in the minimum credits required for elective professional courses. (Courses co-offered with other graduation programs with university permission are counted as DAE requirements.)
4. Elective courses on this course curriculum may be counted toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2017 academic year.
5. Additional required course credits can be counted toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2017 academic year.
6. DAE reserves the rights to the modification of courses to be run in semesters.
7. According to general provisions for study of Ming Chuan University, graduate school students should meet the English proficiency requirement and comply with its enforcement rules in order to graduate.
8. Students should meet the requirements of Ming Chuan University Guidelines for Taking Academic Ethics Education Course prior applying for the Oral Examination for Thesis Plan.